
Po dvaceti letech demokracie „po česku“. 
 

Ani se nechce věřit skutečnosti, že od prvních demokratických voleb 
po „sametové revoluci“ uběhne letos na podzim již celých dvacet roků. 
Nakolik se za tu dobu naplnila očekávání těch, kteří dlouhá léta předtím 
žili v době diktatury ? Odpovědí na tuto otázku jistě existuje bezpočet, ale 
patrně ve všech, včetně těch vyloženě optimistických, velice si vážících 
nabyté svobody, se objevuje názor, že v mnohém se naše představy 
nenaplnily a že řada věcí se „měla udělat lépe“. Tyto výtky se určitě 
vztahují především na politické strany, poslance, senátory a všechny 
vlády, prezentující po celou tu dobu „vysokou politiku“. Státní dluh 
přesahující bilión korun je opravdu alarmující a napravování tohoto 
stavu bude moc bolet. Ještě horší než málo peněz ve státní kase je ale 
vytvořený stav, při němž naprosto zásadně a nepokrytě odmítáme do té 
prázdné kasy odvádět, ale chtěli bychom z ní maximálně pobírat. 
V květnových parlamentních volbách zařídili voliči dosti silný třesk, ale 
těm novým ministrům, kteří z voleb vyšli, není opravdu co závidět.                 

U nás, ve Sloupě, jsme se z tohoto pohledu na rozdíl od státu  
a mnoha jiných měst a obcí chovali mnohem zodpovědněji. S výjimkou 
mimořádných dotací při napravování škod po ničivé povodni v roce 2003 
jsme až na malé výjimky vždy vystačili s vlastními penězi, nešli jsme 
cestou tunelování státního rozpočtu nejrůznějšími „poslaneckými 
pomníčky“ při známém „porcování medvěda“, přesto jsme kromě 
zabezpečení provozu obce postupně a s trpělivostí dokázali dobudovat 
infrastrukturu, opravit komunikace, zkrášlit veřejná prostranství, 
zajistit pozemky pro další výstavbu rodinných domků, opravit  
a technicky vybavit obecní budovy a postavit další (mateřskou školu, 
dům pro seniory). Dočkali se i sportovci s novým fotbalovým hřištěm  
a kabinami, a nakonec i naši hasiči, kteří jsou dnes vybaveni 
nejmodernější technikou, včetně nové cisterny. Zadluženost obce  
po zmíněných dvaceti letech je přesto minimální, což se ale nyní změní 
vlivem povinné finanční spoluúčasti obce na velkých evropských 
dotacích na novou čistírnu odpadních vod a zateplení budovy základní 
školy. Žádnou velkou radost z toho nemám, leč jiné cesty opravdu není. 
Při naprosto nezbytné potřebě nové čistírny a opravy fasády školy 
odmítnout dotace v řádu 100 mil.Kč prostě nejde.  

Samozřejmě vnímám, že ani u nás ve Sloupě za těch dvacet let 
nemohly být naplněny představy všech občanů, a rozumím kritickým 
připomínkám těch, kteří by rozpočtové priority obce seřadili jinak. Jen 
musím znovu podotknout, že v oblasti investic jsem za těch dvacet roků 
nikdy nerozhodl o ničem sám, jak mnohdy zaslechnu. Vždy to bylo 
kolektivní rozhodnutí zastupitelstva, které si občané v demokratických 
volbách sami zvolili.  

Letos na podzim budeme volit nové zastupitelstvo pošesté a již 
v minulém vydání zpravodaje v prosinci 2009 jsem vyzýval k aktivní 
účasti. Jsem docela zvědav, jaká bude.  

 
  Starosta. 



Z činnosti zastupitelstva městyse. 
    
Přes všechna úskalí spojená s administrací projektu 

„Sloup, Šošůvka – ČOV a kanalizace“ se konečně začalo 
stavět, i když smlouva o přidělení dotace se Státním fondem 
životního prostředí není stále ještě podepsána. Smlouva o dílo 
s vybraným dodavatelem (konsorcium tří firem pod hlavičkou 
SKANSKA CZ a.s.) byla podepsána dne 22.12.2009, stavební 
práce byly zahájeny 1.4.2010 a dokončeny musí být nejpozději 
do 30.9.2012.  

Vlivem změny sazby DPH k 1.1.2010 se vysoutěžená cena 
díla 136.791.627,- Kč zvýšila na 137.941.136,- Kč a Svazek 
obcí Sloup-Šošůvka, aby nemusel toto zvýšení nést, se stal 
dobrovolným plátcem DPH. Tím pádem se ovšem DPH stala 
neuznatelným nákladem a celá finanční analýza projektu se 
musela přepočítat. Vzhledem ke Státnímu fondu životního 
prostředí je tedy cena díla bez DPH 114.950.947,- Kč a celkové 
náklady (včetně projektů, výběrových řízení, stavebního dozoru, 
závěrečného vyhodnocení) bez DPH činí 120.774.247,- Kč. 
Výsledná dotace je 91.929.209,- Kč, takže vlastní podíl Svazku 
Sloup-Šošůvka činí 28.845.038,- Kč. Z toho 10 mil.Kč nám 
půjčí SFŽP s úrokem 1%, 6 mil.Kč je dotace Jihomoravského 
kraje a zbytek 12,845 mil.Kč si půjčujeme od České spořitelny 
s úrokem 4,52 % a dobou splatnosti od 1.11.2012 do 1.6.2030.  
Z toho zhruba jedna třetina uvedených částek připadne na 
Sloup a dvě třetiny na Šošůvku. 

Velice zajímavé je, že celý projekt mohl skončit z důvodu 
neposkytnutí bankovního úvěru. Dalo moc práce, přemlouvání 
a přesvědčování, aby se do výběrového řízení na poskytnutí 
úvěru přihlásila alespoň Česká spořitelna, od níž jsme měli 
předchozí písemný příslib. Nakonec byla ve výběrovém řízení 
jako jediný uchazeč.   

Jistý posun konečně nastal také u projektu zateplení 
budovy základní školy.  Dne 5.3.2010 jsme ze Státního fondu 
životního prostředí obdrželi Rozhodnutí o poskytnutí podpory  
a Registrační list stavby. Neprodleně byla připravena zadávací 
dokumentace potřebná k výběru dodavatele a ihned předána  
na SFŽP ke schválení. Tam ale nastal docela obvyklý kolotoč 
připomínek a následných úprav dokumentace, jejíž schválení 
jsme obdrželi až 1.7.2010. V těchto dnech tedy probíhá 
příprava veřejné soutěže na dodavatele stavby. Po výběru 
dodavatele bude následovat výběr banky k poskytnutí úvěru, 
takže letos již asi stavba zahájena nebude. Naše základní škola 
se tak dočká nového kabátu až v příštím roce. I tak jsme ale 
spokojeni, neboť přínosu v úsporách energie a vzhledu budovy 
se již nemůžeme dočkat. Pro připomenutí uvádím, že očekávané 
náklady tohoto díla přesahují částku 30 mil.Kč a přislíbená 
dotace činí „jen“ 15,8 mil.Kč. Rozdíl bude rovněž náš podíl, 
který bude třeba pokrýt dalším bankovním úvěrem.   



V dohlednu začíná být i další dotace na pořízení nového 
dětského hřiště mezi základní školou, školkou a kulturním 
domem. Žádost byla s pomocí pracovníků Místní akční skupiny 
Moravský kras znovu podána počátkem roku, dne 25.2.2010 
byla Státním zemědělským intervenčním fondem v Brně 
zaregistrována a dne 16.4.2010 přišlo oznámení o provedené 
administrativní kontrole bez závad. Od té doby čekáme  
na výzvu k podpisu smlouvy. Rozpočet tohoto projektu je 
340.600,- Kč, dotace má činit 257.596,- Kč.    

O nové hasičské cisterně se píše na jiném místě 
zpravodaje. Cisternu dne 14.7.2010 přivezla až na místo  
do Sloupu za cenu 5.757.600,- Kč firma THT, s.r.o. Polička, 
která se jako jediná z pěti oslovených přihlásila do výběrového 
řízení, organizovaného firmou WALLET s.r.o. Praha. Ke státní 
dotaci 2 mil.Kč přece jen přidal 1 mil.Kč Jihomoravský kraj, 
zbytek kryjeme bankovním úvěrem od České spořitelny, a.s. 

Nový vrt na Žďárné byl vystrojen již na podzim loňského 
roku, v těchto dnech se dokončuje přípojka elektřiny z kempu 
k vodojemu a vlastní propojení vrtu s vodojemem. Celkové 
náklady vrtu a propojení s vodojemem činí 375 tis.Kč, přípojka 
nn přijde na 358 tis.Kč. Tyto platby jsme připraveni hradit 
z rozpočtu městyse, přesto jsme požádali o dotaci 500 tis.Kč 
z účtu pro vodní hospodářství Jihomoravského kraje. Letos  
na podzim bude zcela jistě dílo hotovo a Sloup tak bude mít 
na dlouhá léta zajištěn dostatek kvalitní pitné vody. Zdroje 
vody na Lukách se tak stanou opravdu jen nouzovou zálohou, 
nebo vodou požární.    

Malou vodní nádrž na Lukách jsme pronajali Moravskému 
rybářskému svazu, místní organizaci Blansko, která v souladu 
s manipulačním a provozním řádem bude nádrž využívat jako 
rybník. Současně jsme požádali Krajský úřad Jihomoravského 
kraje o vyhlášení rybářského revíru na této nádrži.  

O polní cestě na Lukách toho bylo napsáno již hodně. 
Cesta jistě slouží svému účelu, navíc se stala rájem cyklistů  
a bruslařů z celého okolí. To samozřejmě může přinášet i 
kolize, ale zařídit, aby se každý jedinec choval odpovědně, 
prostě nejde. Po instalaci zákazu vjezdu s dodatkovou tabulkou 
a vydávání povolenek k vjezdu na úřadu městyse se oproti 
loňsku situace zlepšila, ale ideální ještě není a budeme ji dále 
sledovat a dle potřeby reagovat. 

Na zasedání dne 17.3.2010 zastupitelstvo městyse 
schválilo novou nájemní smlouvu se společností ENERGITY 
a.s. na střechu budovy základní školy za účelem zřízení 
fotovoltaické elektrárny.  

Na dalším zasedání dne 20.5.2010 pak zastupitelé 
schválili prodej veřejného koupaliště na Žďárné společnosti 
MY WAY 1976 s.r.o. za cenu 1 mil.Kč. Ke složení peněz  
a podpisu kupní smlouvy zatím ale nedošlo, takže koupaliště je 
i nadále v pronájmu. 

     Starosta 



NOVÁ HASIČSKÁ STŘÍKA ČKA 
 
   

Chystáme se na příjezd cisterny 
  

Pro novou cisternu, sestavovanou na podvozku a s motorem Tatra v THT 
Polička, bylo nutno nachystat odpovídající místo. Protože zbrojnice není 
nafukovací, bylo výborem rozhodnuto přemístit stoosmačtyřicítku na místo 
Avie, za vrata zcela vpravo a Avii postavit vedle ní. 
 Tomu předcházel radikální úklid v zadní části zbrojnice, aby se tam naše 
dýchavičná Tatra vůbec vešla. Ten se uskutečnil 5. července, v pondělí  
na svátek sv. Cyrila a Metoděje. Ve vyklizené garáži se pak gruntovalo v sestavě 
Rosťa Fiala, Petr Kuchař, Marek Mikulášek, Zdena Mynařík, Michal Nejezchleb 
a nejspíš ještě další (kronikář se orientoval podle záběru v hasičském foťáku). 
 7. července pak nastoupila natěračská parta – Marek Vymazal, Petr 
Kuchař a Petr Ondroušek. Vyzbrojeni válečky a nátěrovou hmotou světle modré 
barvy na stěny a dno sloupského koupaliště, začali v osm hodin dopoledne,  
za hodinu neměli co dělat. 
 
Už je to tady 
  

Čtrnáctý červenec se zcela jistě zapíše do historie sloupského hasičstva ! 
Ten den, Léta Páně 2010, přijel mechanik z Továren hasičské techniky v Poličce 
před hasičskou zbrojnici se zbrusu novou cisternou CAS 20 – S2R (TATRA 
815). Budiž zlatým písmem zapsáno, že sen mnoha generací hasičů disponovat 
moderní, spolehlivou technikou se naplnil. A v mnohých parametrech jej  
i předčil. Komfort, jaký nový stroj nabízí řidiči a posádce se ještě nedávno 
nikomu ani nezdál. O výkonu, technických možnostech, efektivním uložení 
výzbroje a výstroje lze mluvit v superlativech! 
 Členové zásahové jednotky, pokud si mohli vzít volno, byli od rána na 
zbrojnici, vyhlížejíce tu červenou krasavici. A před devátou hodinou ranní se 
dočkali !  
 Dostavil se i sloupský starosta Ing. Josef Mikulášek s administrativní 
pracovnicí paní Lenkou Štěpaníkovou. Důvodem páně starostovy přítomnosti 
nebyla jen pochopitelná zvědavost, nýbrž také vyřízení všech dokladů  
a podkladů s převzetím spojených. 
 Také přítomnost hasičů nebyla samoúčelná, aby si mašinu mohli pohladit, 
nýbrž aby si vyslechli podrobnou instruktáž mechanika, spojenou s praktickou 
ukázkou. Mohu potvrdit, že místo pro řidiče připomíná kokpit menšího letadla. 
 Když toto vše bylo řečeno, probráno, vysvětleno a ukázáno a zajisté 
administrativně stvrzeno, nasedli mechanici do auta a odfrčeli směrem k Poličce, 
zatímco cisterna poprvé zaujala své místo v garáži. Ovšem jen do večera, kdy se 
z práce navrátivší hasiči přišli pokochat s naší Karolínou, jak cisterně budeme 
něžně říkat na počest hraběnky Karolíny z Roggendorfu, a také proto, že na 
svátek Karolíny jsme se jí dočkali. Je to náhoda ? 
  



 
K uvedenému se sluší dodat, že sloupští hasiči vždy nějakou hasební 

technikou disponovali. Ovšem s modernizací se pokulhávalo po celou dobu 
existence sboru, jak napovídá tabulka z publikace (rok 2004) Jana Klimeše. 
 
 
ROK  DRUH      VYŘAZENÍ – ROK 
1893 Dvoukolová ruční stříkačka  odvezena do sběru 1942 (rekvír.) 
1897 Čtyřkolová ruční stříkačka*  zničena v 50. letech 
1948(!) Osmiválec Horch s čerpadlem  rozebrán 1960 
1952 Agregát DS 16     škol. stř. Vrané 1980 
1960 Nákladní Tatra 805 (od vojáků)  únor 1973 
1973 Nákladní Robur (přestavěn)  1982 
1977 Stříkačka PPS 12    předána do Šošůvky 1982 
1982 Avia s PS 12     dodnes 
1983 Cisterna CAS 25 ŠKODA 706  do Kuniček 2005 
2005 CAS 32 TATRA 148 (HZS Boskovice) 2010 Němčice ? 
 

)* Ve 20.-30. letech bývaly osazovány motorem (SDH Vilémovice). 
 
 
 Nové vozidlo bude slavnostně představeno sloupské i široké veřejnosti  
v rámci programu Medového jarmarku a sloupské pouti v sobotu 18. září. 
Cisternu požehná a posvětí sloupský duchovní správce P. Karel Chylík.  

      
 

     Bohuslav Eibl, kronikář 
 

 
Z činnosti Výboru pro občanské záležitosti a kulturu 

 
Dne 13. června se konalo u kulturního domu ve Sloupě dětské odpoledne. 

Počasí se na nás usmívalo a děti se tak mohly vozit na koních, pobavit se 
s klauny, zasoutěžit si, zatancovat i podívat se v kině na pohádku. Nakonec děti 
dostaly balónky s překvapením. Ke zpestření příjemného odpoledne přispěli 
kynologové se svými cvičenými psy a bylo opravdu co obdivovat. Vše doplnilo 
výborné občerstvení z udírny a sladké koblížky. Věříme, že každý, kdo přišel, 
byl spokojený. 

Děkuji tímto moc všem, kteří se na dětském dni podíleli a přispěli tak  
ke krásnému odpoledni. 

 
Uvítání nových občánků do řad našich spoluobčanů 

proběhne v sobotu 4. září v obřadní síni úřadu městyse. 
  

 

 



 

      
 

Blahopřejeme našim jubilantům 

 
 

 
 

Duben 
Mynařík Jiří, č.p. 219  50 roků 
Kutilová Jiřina, č.p. 2 60 roků 
Kala Alois, č.p. 151 70 roků 
Kotláň Jan, č.p. 155 75 roků 
Pařízek Ladislav, č.p. 105 80 roků 
Štrajtová Zdenka, č.p. 64 83 roků 

 
 

Květen 
Jermolajevová Karla, č.p. 76 50 roků 
Eiblová Květoslava, č.p. 182 60 roků 
Sehnalová Jitka, č.p. 98 60 roků 
Pospíchalová Zdeňka, č.p. 130 83 roků 
Ševčíková Marie, č.p. 131 87 roků 

 
 

Červen 
Kučerová Jarmila, č.p. 157 60 roků 
Jančíková Ludmila, č.p. 150 75 roků 
Klimešová Zdeňka, č.p. 103 75 roků 
Beranová Milada, č.p. 155 85 roků 
Dvořáková Miroslava, č.p. 88 87 roků 

 
 

Červenec 
Hlaváčková Anna, č.p. 23 82 roků 

 
 

Srpen 
Součková Marie, č.p. 168 60 roků 
Štrajtová Miroslava, č.p. 160 60 roků 
Brantalíková Marie, č.p. 164 70 roků 
Bezděková Vladimíra, č.p. 146 83 roků 
Dobiášek Josef, č.p. 89 84 roků 
Fiala Jiří, č.p. 13 88 roků 
Pejchalová Božena, č.p. 58 88 roků 
Mrázková Jana, č.p. 178 90 roků 



 
Září 

Nováková Jitka, č.p. 213 50 roků 
Sokolová Ivanka, č.p. 173 60 roků 
Šamalíková Ludmila, č.p. 122 60 roků 
Krátká Božena, č.p. 68 70 roků 
Veselá Jindřiška, č.p. 182 70 roků 
Pařízková Božena, č.p. 105 80 roků 
Fialová Marie, č.p. 13 81 roků 
Pásková Ludmila, č.p. 190 81 roků 
Pospíchal Alois, č.p. 130 84 roků 
Hasoň Antonín, č.p. 34 86 roků 
Hasoň Jan, č.p. 120 88 roků 

 
 

 
 
 

 
Svatební obřady 
 
V letošním roce bylo u nás prozatím uzavřeno celkem  
8 sňatků. 2 v kostele, 3 v obřadní síni na úřadu 
městyse, 1 na koupališti, 1 v Kateřinské jeskyni a 1 na 
louce u Hřebenáče.  
 

 

 
Koho jsme letos přivítali …… 

 

Michaela Nejezchlebová (nar. 30.1.), Jakub Zouhar 
(nar. 12.4.), Beáta Balcarová (nar. 21.4.). 
 
  

…… a s kým jsme se rozloučili 
 

František Manoušek (+ 1.1.), Jaroslav Stloukal (+ 4.1.), 
Marta Pejchalová (+ 15.2.), Marie Svobodová (+ 21.2.), 
Jan Doležel (+ 11.4.), Jan Prosr (+ 22.4.), Antonín 
Andrlík (+ 1.5.), Josef Beran (+ 1.5.), Aleš Vymazal  
(+ 3.6.), Sláva Andrlíková (+ 7.6.), Milan Kunc (+ 22.7.).  
 

 
 

Ludmila Myna říková, 
 předsedkyně výboru pro občanské záležitosti a kulturu 

 



 

Sloupským sportem 
 

LEDNÍ HOKEJ 
 

V současných horkých letních dnech jistě přijde vhod několik zpráv  
od ledu. Hokejisté TJ Sloup vstupovali do sezóny 2009/10 s jediným cílem – 
odčinit loňský neúspěch, kdy obsadili v tabulce okresního přeboru až poslední 
místo. A to se jim podařilo splnit, když letos skončili na šestém místě z osmi 
účastníků. Vítězem soutěže se stali již tradičně hráči Blanska „B“ před hokejisty 
z Rájce-Jestřebí. Za námi skončil Adamov a poslední byly Letovice. Velký podíl 
na našem konečném umístění mělo posílení hráčského kádru. Ať už na 
hostování nebo na přestup přišli zkušení Zdena Kubica z Blanska a Martin 
Kutlach z Rosic (bydlí ve Vavřinci) a mladíci Martin Sehnal (třetiligový král 
střelců ve fotbale) a rychlík Jirka Musil ml. (vnuk legendárního Tondy Musila 
ze Suchdola). V našem dresu se představilo 24 hráčů včetně 2 brankářů (oba část 
sezóny promarodili, naštěstí ne zaráz). 

Ze 14 zápasů jsme nakonec za 4 výhry, 1 remízu a 9 porážek získali 
celkem 13 bodů při skóre 55 : 78. Do střelecké tabulky se zapsalo 15 hráčů, 
nejvíc gólů nastřílel Pavel Machač – 9, 8 x zatížili konto soupeře Zdena Kubica 
a Martin Kutlach, 7 x se trefil Jirka Musil ml., 6 x Martin Sehnal. V roli 
nahrávačů se představilo 16 hráčů, nejlepšími z nich byli Machač se Sehnalem 
se 7 asistencemi, následováni Kubicou – 6 a Kutlachem, J. Musilem a Pavlem 
Novákem se 4 přihrávkami. Kanadské bodování vyhrál Machač – 16 bodů (9+7) 
před Kubicou – 14 bodů (8+6), Sehnalem – 13 bodů (6+7), Kutlachem – 12 
bodů (8+4) a J. Musilem ml. – 11 bodů (7+4).  

Příznivá zima nám umožnila sehrát 4 zápasy na domácím ledě „U skal“ 
(Blansko „B“, Rájec-Jestřebí, Černá Hora, Lysice). Všechny tyto zápasy se hrály 
před „plnými tribunami“, vždy bylo více než 120 platících diváků. A když 
připočítáme neplatící ženy a děti, blížil se počet fandů k číslu 200.  

Naše výsledky : Blansko „B“ 4 : 18 a 3 : 8, Rájec-Jestřebí 3 : 10 a 3 : 5, 
Březina 4 : 2 a 4 : 5, Černá Hora 6 : 5 a 2 : 4, Adamov 9 : 2 a 8 : 2, Letovice  
3 : 4 a 2 : 3, Lysice 3 : 5 a 1 : 5.  

Hokejový oddíl se mimo to podílel na uspořádání 2 akcí, které se setkaly 
s velkým úspěchem u veřejnosti z místa i blízkého okolí. Bylo to večerní 
bruslení rodičů s dětmi a dětský karneval na ledě. Při obou akcích bylo vždy 
plné kluziště a všichni účastníci i přihlížející diváci toto hodnotili velice kladně. 
Pokud to dovolí počasí i v dalších letech, určitě tyto a podobné akce naleznou 
pokračování. 

Neodmyslitelnou součástí hokeje a dalšího využití kluziště se stal provoz 
„Kulbídovy“ boudy, o který se stará hrstka nadšenců v čele s panem Janem 
Hasoněm a rodinou Novákových. Jejich svařák a grog si již získaly široko 
daleko vynikající pověst. Letos byl sortiment rozšířen o prodej párků z udírny, 
na jejíž pořízení přispěli ať už finančně, materiálně či vlastní prací někteří 
sloupští podnikatelé, za což jim patří velký dík od všech spokojených 
konzumentů. 



Na závěr již tradiční poděkování Pavlu Svobodovi, který se i přes své 
zdravotní problémy věnoval přípravě a údržbě ledu po celou výjimečně dlouhou 
sezónu. Měl kolem sebe i další pomocníky, a i těm je nutno jménem bruslících 
ze Sloupu i okolí vyjádřit velký dík.  
 
KOPANÁ 

 

Po 3. místě v sezóně 2008/09 vstupovali fotbalisté TJ Sloup s velkými 
ambicemi do ročníku 2009/10. Z našeho týmu ale odešli domů do Vysočan 
Tomáš a Pepa Sloukovi, do Rudice se vrátil Pepa Pernica – Masáro  
a do mateřského oddílu Voděrad se po půlročním hostování vrátila opora 
zadních řad Lukáš Uher. Ukázalo se, že tito hráči byli velkou částí páteře 
mužstva, na které trenér Jarůšek stavěl, a jejich odchod se projevil. Výsledky 
mužstva v podzimní části byly více než žalostné a tomu také odpovídalo až 
předposlední – 13. místo v tabulce se ziskem 13 bodů. Za námi byla už jen 
Vavřinec se ztrátou 4 bodů. I když jsme odehráli některé dobré zápasy, potřebné 
štěstí se od nás na poslední chvíli vždy otočilo zády. A tak bylo jasné, že celá 
jarní část bude podřízena jedinému cíli – zachránit se v okresním přeboru.  

Snahou výboru oddílu bylo posílit kádr týmu, hlavně v obraně. To se také 
podařilo, když jsme získali opět na hostování špílmachra Lukáše Uhra, od něhož 
se očekávalo, že s jeho příchodem se zlepší hra obrany. Lukášovi se ale 
nepodařilo nalézt ztracenou formu, což se odrazilo i ve hře jeho spoluhráčů  
ze zadních řad. Naše obrana velice často chybovala a s počtem obdržených gólů 
byla druhá nejhorší v soutěži. Na tom se samozřejmě podíleli i ostatní hráči, 
kteří této přetížené řadě málokdy dokázali pomoci. Dopouštěli jsme se fatálních 
hrubých chyb a soupeři téměř každé dokázali využít. Naopak naši hráči většinu 
šancí po chybách soupeřů trestuhodně zahazovali. V tom byl hlavní rozdíl mezi 
naší hrou a hrou soupeřů, při jinak vyrovnaném průběhu zápasů. 

V průběhu jara jsme se navíc potýkali s velkou marodkou. Jeden 
z klíčových hráčů Staňa Sekanina odehrál jen 2 zápasy a musel na operaci 
kolena. Na hřiště se s největší pravděpodobností vrátí až na jaře 2011. Brankář 
Zdena Mynařík chyběl více než 6 týdnů, Tomáš Brantalík 4 zápasy. A tak  
na hřiště museli Petr Bouda a Honza Sychra, kteří již ukončili aktivní činnost. 
Do brány nastoupil 18-letý Honza Šmíd a za špatně hrající obranou to neměl 
vůbec jednoduché. Pro charakter zaměstnání a potíže se směnností pauzovali 
Honza Kala a Zdena Trefil. Naštěstí se podařilo vyřídit přestup anglického hráče 
Thomase Beltona a po skončení dorostenecké soutěže se využívalo služeb 
talentovaných Jirky Sotuláře a Dixe Svobody. 

O tom, že nesestoupíme, rozhodlo až předposlední kolo, v němž jsme sice 
prohráli doma s Jedovnicemi 1 : 6, ale prohry dalších kandidátů na sestup 
Vavřince a Vísek znamenaly kolo před koncem soutěže naši definitivní 
záchranu. A tak v ročníku, kdy k záchraně postačilo pouhých 18 bodů (většinou 
je potřeba 26 bodů), nakonec zůstal černý Petr fotbalistům Vísek, kteří prohráli 
doma se Šošůvkou 1 : 5 a na kontě měli jen 17 bodů. Sloup nakonec získal  
za 6 výher, 3 remízy a 17 proher 21 bodů při skóre 50 : 77, za což mu patřilo  
12. místo. Nejlepším střelcem byl již tradičně Libor Zouhar se 16 góly, Pavel 



Nečas jich nastřílel 14, 6 x skóroval Martin Mikulášek, 5 x Zdena Trefil. Mezi 
střelce se zapsalo 11 hráčů. 

Dorost hrál OP ve skupině „A“, která měla 10 účastníků, a obsadil  
7. místo se ziskem 24 bodů (8 V – 0 R – 10 P), při skóre 47 : 64. Jako už 
několikátou sezónu hostovali u nás hráči ze Šošůvky. Z kádru by měli mezi 
muže přejít Adam Kugler, Pavel Hasoň, Jakub Žák a Jirka Sotulář, kteří odrostli 
z dorosteneckého věku a nyní bude záležet jen na jejich píli, zda se dokáží 
prosadit do kádru „A“ mužstva.  

Nejlepším střelcem se stal Adam Kugler s 15 góly před Jakubem Žákem 
s 11 brankami a Dixem Svobodou, který se trefil 8 x. O 47 gólů se podělilo  
7 hráčů. 

V současné době zahájili muži přípravu na sezónu 2010/11. Je naprosto 
nutné posílit hráčský kádr, výbor oddílu už s některými hráči jedná, ale kdo se 
od podzimu objeví v našem dresu je více méně záležitost financí, neboť 
požadavky mateřských oddílů jsou někdy natolik přemrštěné, že je nemůžeme 
akceptovat.   

Okresní soutěže již byly rozlosovány, muži začínají 8. srpna, dorost pak 
29. srpna. A s kým se tedy naši hráči střetnou ? 

Muži : 
Doubravice – venku, Rudice – doma, Šošůvka – venku, Kořenec – doma, 

Lysice – venku, Lipovec – doma, Jedovnice – venku, Olomučany – doma 
(28.9.), Boskovice – doma, Vavřinec – doma, Letovice – venku, Vysočany – 
doma, Drnovice – venku, Olomučany – venku (7.11).   

Dorost : 
Olomučany – venku, Ostrov u Macochy – doma, Lipůvka – venku, 

Ráječko – doma, Lipovec – venku, Jedovnice – doma, Adamov – venku, 
Vavřinec – venku, Kotvrdovice – doma (24.10.). 

V okresním přeboru startuje rovněž společné družstvo žáků Sloupu  
a Šošůvky, a to pod hlavičkou Sloupu na „domácím“ hřišti v Šošůvce.  

Fotbalisté TJ Sloup se těší se všemi svými příznivci na shledanou „Na 
Žďárné“ a věří, že jim všichni sponzoři i při poklesu formy zachovají přízeň. 
Přitom vyzývají všechny zájemce o práci pro kopanou, aby se přihlásili u členů 
výboru oddílu kopané.    

  Zdeněk Kučera  
                                                                                                     
 

POZVÁNKA 
 

Všechny občany obce zveme na II. ročník Sloupského medového 
jarmarku, který se uskuteční v sobotu 18. září v prostorách kulturního 
domu, v areálu mezi kulturním domem, mateřskou a základní školou  
a na hřišti základní školy. 

Pozvánka s programem je vložena jako samostatný list uvnitř 
tohoto vydání zpravodaje. 

 

   Zastupitelstvo městyse Sloup 



 
UPOZORNĚNÍ ÚŘADU MĚSTYSE 

 

 
Nájem hrobových míst. 
 

Ke dni 31.12.2009 skončila u většiny hrobových míst sloupského 
hřbitova platnost nájemních smluv. Kdo ještě nestihl zaplatit nájem  
za hrobové místo na dobu dalších 12 roků (do 31.12.2021), měl by tak 
učinit v kanceláři úřadu městyse v úředních dnech (pondělí a středa)  
co nejdříve, nejpozději do 30.9.2010. Jinak se vystavuje riziku, že 
smlouva nebude prodloužena. 
 

 
Doladění místního rozhlasu. 

 

Občany, kteří špatně slyší hlášení místního rozhlasu prosíme, aby  
tuto skutečnost oznámili v kanceláři úřadu městyse, abychom s techniky 
dodavatele rozhlasu mohli provést potřebné konečné úpravy.  
 

 

Informace z matriky 
 
Městský úřad Blansko upozorňuje na potřebu výměny řidičských průkazů. 
Řidičské průkazy vydané od 1. ledna 1994 do 31. prosince 2000 jsou jejich 
držitelé povinni vyměnit do 31. prosince 2010. 
Rozhodující pro výměnu řidičského průkazu je datum jeho vydání, nikoliv typ 
řidičského průkazu (viz § 134 zákona č. 361/2000 Sb.). 
Podejte žádost o výměnu co nejdříve ! 
Sebou je nutné mít – platný doklad totožnosti (občanský průkaz; pas); jednu 
fotografii o rozměrech 3,5 x 4,5 cm; řidičský průkaz, kterému končí platnost. 
Výměna řidičského průkazu je osvobozena od správního poplatku. 
Žádosti o výměnu ŘP vyřizuje Měú Blansko, nám. Republiky 1 v úřední dny  
Po, St, Pá. Další informace na www.vymentesiridicak.cz 

 
 
 
 

 

SLOUPSKÝ INFORMA ČNÍ ZPRAVODAJ H ŘEBENÁČ 

Vychází nepravidelně dle potřeb Úřadu městyse Sloup. Pro 
všechny sloupské domácnosti zdarma, pro volnou distribuci 
cena 10,- Kč. 



Toto číslo vyšlo 30. července 2010 v počtu 350 výtisků 
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